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Geacht lid van het Genootschap Flevo, 

In de maand december wordt nog wel eens gereflecteerd op het afgelopen 

kalenderjaar. Dat doen wij ook. Allereerst zijn we bijzonder gelukkig met het feit dat 

we de draad weer hebben kunnen oppakken na de heftige Coronajaren. Afgelopen 

jaar hebben we weer mooie activiteiten mogen organiseren met als “kroonjuweel” de 

eerste onder onze verantwoordelijkheid georganiseerde Cornelis Lelylezing. In de 

vorige Nieuwsbrief deden wij al verslag van een geslaagde lezing. Goed gebruik bij 

de Cornelis Lelylezing was een professionele verslaglegging. Die traditie zet het 

Genootschap Flevo voort. Bijgevoegd het fraai verzorgde verslag van de lezing van 

22 september 2022. Daarnaast hebben we een interessant bezoek aan de Floriade 

mogen afleggen en is geëxperimenteerd met een tweetal boeklezingen tijdens een 

goed bezochte Algemene Ledenvergadering. Tot slot is ook vermeldenswaard de 

deelname van een wat kleiner gezelschap uit onze gelederen aan het provinciale 

“spel” de Toekomst van Flevoland. 

 

Leden van het Genootschap Flevo 

Als vereniging hebben we ons bestaansrecht wel bewezen als 83-jarige dame. Toch 

zien we een -weliswaar- langzame trendmatige daling van ons ledenbestand. We 

sluiten het jaar af met circa 230 leden. Daarnaast “vergrijst” ons bestand. Via ons 

netwerk tracht het bestuur regelmatig anderen te interesseren voor een 

lidmaatschap. Maar dat kan het bestuur niet alleen! Zou het met de komende 

jaarwisseling niet een aardig voornemen zijn om allemaal ten minste één lid te 

werven voor onze vereniging? Meer mag ook natuurlijk ! Meer leden betekent meer 

inkomsten; meer inkomsten leiden tot meer betaalbare symposia en/of activiteiten. 

Aanmelden kan simpel met een mailtje naar onze ledenadministratie: 

ledengfl@helder.dk  

 

Sunsation met de Kerst? 

Eerder hebben we aandacht besteed aan het 40 jarig jubileum van het cultureel 

Festival Sunsation in Lelystad. Naast een boek is nu ook een documentairefilm Ode 
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aan de zon tot stand gekomen. Deze gaat op vrijdag 16 december 2022 in première 

in het provinciehuis. De documentairefilm zal op 24 december ook te zien zijn op 

Omroep Flevoland als Kerstfilm. Tijden: 9.00, 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 19.00, 

21.00 en in de Kerstnacht. 

 

Site Genootschap Flevo 

Als gevolg van ernstige gezondheidsproblemen van de bouwer/beheerder van onze 

nieuwe site zijn we een flinke tijd “uit de lucht” geweest. Inmiddels zijn de 

voorbereidingen dermate gevorderd dat de site met ingang van 1 januari 2023 weer 

volledig kan worden bekeken. Dan is onderstaand scherm niet langer te zien. 

Binnenkort komt hier de vernieuwde website 

 

 

Project Oostvaardersoevers naar volgende fase  

Begin oktober hebben de minister van Infrastructuur en Waterstaat en de minister 

van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit de voorkeursbeslissing vastgesteld voor 

het project Oostvaardersoevers. Met het project wordt het Markermeer permanent 

verbonden met de Oostvaardersplassen en Lepelaarplassen door middel van water 

in- en uitlaten en vismigratievoorzieningen. Door de aanleg van water in- en uitlaten, 

vispassages en natuurlijke land-waterovergangen kunnen in het voorjaar vissen uit 

het Markermeer naar de ondiepe moerassen trekken en zich daar voortplanten. De 

jonge vissen kunnen opgroeien in de ondiepe wateren van de ondergelopen 

rietvelden en graslanden. Als in de zomer en het najaar het waterpeil in die gebieden 

zakt, kunnen ze zich laten meevoeren met de stroming naar het diepere water waar 

ze via voorzieningen voor vismigratie in het Markermeer komen. Meer informatie is te 

zien op Oostvaardersoevers - Markermeer IJmeer (mett.nl) 

 

 

https://markermeerijmeer.mett.nl/oostvaardersoevers/default.aspx
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Kabinet maakt water en bodem sturend bij ruimtelijke keuzes 

We lopen steeds vaker tegen de grenzen aan van het water- en bodemsysteem. 

Extreme droogte, heftige buien, drinkwater, natuur, bodemdaling en verzilting; het is 

maar een greep. Het kabinet wil bij de inrichting van Nederland meer rekening 

houden met water en bodem. Daarom zijn er diverse structurerende keuzes 

gemaakt. Veel van deze keuzes zijn randvoorwaarden waarmee provincies samen 

met alle betrokken partijen een gebiedsgerichte aanpak kunnen opstellen. Dit is 

maatwerk, want er zijn grote verschillen tussen de gebieden. Zo moeten er meer 

zoetwatervoorraden komen. Dat heeft ondermeer gevolgen voor het IJsselmeer. Het 

zal niet langer mogelijk zijn om nieuw land te winnen. Daarmee wordt een streep 

gezet door de extra eilanden bij de Markerwadden en de voorgenomen eilanden voor 

de kust van Lelystad. Het waterpeil moet daartoe kunnen fluctueren tot maximaal 50 

cm (nu 20 cm). Als gevolg daarvan kan beter worden ingespeeld op natte en droge 

periodes. Op verschillende plekken zal sprake zijn van een hoger grondwaterpeil. Bij 

het bepalen van nieuwe bouwlocaties zal nadrukkelijker worden gekeken naar 

mogelijk toekomstige functies voor waterberging of -afvoer.                        

Bron: Rijksoverheid.nl 

 

Veranderend IJsselmeergebied 

Het IJsselmeergebied zoals wij dat tegenwoordig kennen, zag er duizenden jaren 

geleden compleet anders uit. De Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed maakt in 

onderstaande animatie duidelijk welke veranderingen het gebied in 12.000 jaar 

doormaakte. Even door de reclame heenbijten, maar dan is een leuk filmpje te zien !     

https://www.youtube.com/watch?v=L9JjXohu7yk  

 

Doorkijk 2023 

Ook voor 2023 trachten we weer een dynamisch programma samen te stellen. Er 

worden voorbereidingen getroffen voor een symposium met het thema Wind, Earth 

and F… Een zeer actueel thema. Een ander thema waaraan wordt gewerkt is 

Gezondheidszorg in Flevoland. En tot slot worden voorbereidingen getroffen voor 

een bijeenkomst waarin de Biologische landbouw centraal staat. 

 

Provincies leggen te weinig natuur aan 

De aanleg van 80.000 hectare nieuwe natuur stokt. Vorig jaar legden de provincies 

minder dan tweeduizend hectare aan. In dit tempo halen ze het doel eind 2027 niet. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=L9JjXohu7yk
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Er komt in Nederland te weinig nieuwe natuur bij, waardoor verbindingen tussen 

natuurgebieden op zich laten wachten. De provincies hebben beloofd vóór eind 2027 

80.000 hectare nieuwe natuur aan te leggen als onderdeel van het Natuurnetwerk 

Nederland, maar in het huidige tempo halen ze dat niet. Vorig jaar is slechts 1922 

hectare toegevoegd, nog minder dan in de twee ‘slechte’ jaren ervoor. 

Rijk en provincies sloten in 2013 het Natuurpact over het ontwikkelen en beheren 

van de natuur in Nederland. Van der Wal heeft de toegezegde 80.000 hectare 

nieuwe natuur ook opgenomen in het Nationaal Programma Landelijk Gebied 

(NPLG) , waarin ook de stikstofaanpak, verbetering van de waterkwaliteit en 

maatregelen om de klimaatverandering op te vangen staan. De provincies komen in 

het voorjaar van 2023 met voorstellen om de aanleg van nieuwe natuur te versnellen, 

die ook in het NPLG worden vastgelegd. Het Natuurnetwerk heeft, net als zijn 

voorganger de Ecologische Hoofdstructuur, als doel natuurgebieden met elkaar te 

verbinden en zo de biodiversiteit te versterken. Hieronder vallen ook de Noordzee, de 

Waddenzee, het IJsselmeer, de Deltawateren en grote rivieren. Alle provincies 

moeten daar op eigen terrein aan bijdragen. 

Uit de voortgangsrapportage blijkt dat de Nederlandse natuur nog steeds onder grote 

druk staat. Ongeveer driekwart van de Habitatrichtlijnsoorten en 90 procent van de 

habitattypen verkeren in een ongunstige staat van instandhouding.         Bron: Trouw 

 

 

Namens het bestuur van het Genootschap Flevo wens ik u allen een fijne 

jaarwisseling en een goed en vooral gezond 2023 toe!! 

Rob van der Schans, secretaris 


